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ØK´s revy kø nær endt i vand-ruchebanen

Så er det endelig igen tid til kø-kultur også i ØK 
Klubben, som det fremgår her af billedet fra klubbens 
arrangement i Postgården og Cirkusrevyen, 3. 
august, på Bakken. 

Tilstrømningen til Bakken denne aften betød, at der 
var tæt trafik i de små gader.  Det afstedkom en del 
moro, da en del af selskabet stillede sig i den første 
kø, de mødte, for efterfølgende at finde ud af, det var 
vand-ruchebanen, der ventede for enden af dén kø ...! 
De kom i rette kø, så også deres dialog i rigeligt mål 
om gøren og laden i de seneste år kunne fortsættes 
indtil corona-passet skulle fremvises, så alle med god 
samvittighed kunne ledes ind på de gode bestilte 
pladser i teltet, og alle var på plads til tiden.   

Som bekendt måtte vi i år desværre undvære Lisbeth 
Dahl på scenen pga. sygemelding. Niels Olsen 
informerede om den ændrede situation, hvor han og 
kollegerne gik ind og dublerede for hende. Aftenens 

højdespringer var Ulf Pilgaards slutnummer og fejring 
- det er hans sidste år i teltet - og han høstede flere 
fortjente fremkaldelser. Som et nyt, ungt pust blandt 
de garvede revykræfter havde Merete Mærkedahl en 
meget bemærkelsesværdig debut. 

Flere aktiviteter – og mere venter

Vi bringer mere fra Bakken, 3. august, side 10-11, 
sammen med øvrige afviklede arrangementer, golf, 
kapertur t i l  Eremitage Slottet og besøg på 
Frihedsmuseet.  Og mere venter i Asia House: Vi ses 
igen, 14.oktober, julefrokost, 18. november, og 
julebanko, 2. december.

ØK Bladet kan i det hele taget slå fast, at corona-
krisen og -restriktionerne også i ØK Klubben viste os, 
vi har behov for tætte relationer. Tiden og 
meningsfuldheden er ikke mere sat i stå.
.      
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Fødselsdage - klubbens hjertelige lykønskninger!

September 2021 September 2021

Dødsfald – ØK Klubben ærer deres minde

 85 år:
 
01.10 Ib Marslew
 Sandbakkevej 35  
 Arnakke
 4390 Vipperød
 ibmarslew@gmail.com 
 
02.11 Jan Edward Ditlevsen
 Olgasvej 5
 3060 Espergærde
 mzee.1936@live.dk 

 12.12 Erik Juul Hansen
 Gersagerparken 67, 3.th
 2670 Greve
 e_juul@privat.dk 

22.12 Ejler Buchwald Christjansen
 Aamosebakken 22
 2830 Virum
 n.dyrlund@newmail.dk 

 80 år: 

04.10 Birgit Dyrlund
 Aamosebakken 22
 2830 Virum
 n.dyrlund@newmail.dk

 04.10 Maria Olga M. Jensen
 Rebæk Søpark 23, 4.th.
 2650 Hvidovre
 morasutti@hotmail.com 

15.11 Gurli Castenskiold
 24 Badgers Walk
 WD3 5GA Chorleywood
 Hertfordshire, England
 gurli.castenskiold@gmail.com 

27.12 Hans Peter Holst

 75 år:

04.10 Niels J. Krøyer
 3 MacLennan Road
 6153 Applecross, 
 Western Australia
 Australien
 njtskroyer@westnet.com.au 

27.11  Gertie Steincke 
 Moltkesvej 52, st.th.
 2000 Frederiksberg
 chucho@get2net.dk

22.12 Jens Høding
 Hasselhaven 87
 2600 Glostrup
 hoeding@webspeed.dk 
 (Fødselsdags-portræt side 4-5)

Ib Marslew Jan E. Ditlevsen Erik Juul Hansen Ejler B. Christjansen Birgit Dyrlund Maria Olga M. Jensen Gurli Castenskiold

Hans Peter Holst Niels J. Krøyer Gertie Steincke Jens Høding Preben Meilvang Peter Emil Rømhild Asbjørn Hulsted

PH 17-06, MOC, Phoenix Tower, 
East Wing, Jalan BM 1/8, Taman Bukit Emas
47301 Petaling Jaya, Selangor, Malaysia - hpholst@gmail.com 

 70 år:

02.10 Preben Meilvang
 Nørresvinget 4, 4. th
 3600 Frederikssund
 prebenmeilvang@webspeed.dk 

06.10  Peter Emil Rømhild
 Crystal Garden Condominium
 217/107 - 25th Floor
 Sukhumvit Soi 4
 10110 Bangkok, Thailand
 peter.romhild@gmail.com  

29.10 Asbjørn Hulsted
 Sølehøjvej 5, Bramstrup
 8370 Hadsten
 alhusted@mail.dk 

05.12 Niels Peter Klinkby
Rua Edith Mendes da Gama e  Abreu8 196, 
Edificio Veleiro,  Apartamento 801, Itagara
 41.815-010 Salvadør-Bahia
 pklinkby@hotmail.com 
 
16.12 Eigil Schytte
 Toldbodgade 38B, 1. th
 1253 København K
 nippodane@post.tele.dk 

25.12 Frank Johansen
 416-193 – Lake Driveway W
 LIS 7H8 Ajax, Ontario, Canada
 frank.johansen@rogers.com

 65 år:

19.10 Hemming Hindborg
 Peder Madsensvej 8
 3390 Hundested
 hindborg@hemming.dk

31.10 Torben Wetche
 1634 Flyway Drive
 30068 Marietta, USA
 torbenwetche@aol.com 

05.11 Annette M.S. Andersen
 Heslegårdsvej 7
 2900 Hellerup
 annettemsandersen@gmail.com 

11.11 Henrik Alsing
 Kompagnivej 3,2.th
 3520 Farum
 henrik.alsing@gmail.com 

07.12 Claus Muelengracht
 Havreholmvej 18
 3100 Hornbæk
 claus-m@mail.dk

 60 år:

11.10 Flemming N. Enevoldsen
 Toften 4
 6000 Kolding
 f.n.enevoldsen@gmail.com 

26.10 Peter Fulford Williams
 Calle Garbi, 84
 43839 Creixell
 Spanien
 mailpeter@gmail.com 

07.11 Søren Harbel
 Calle Mayor 8
 20003 Donostia
 Spanien
 connect@harbel.com 

03.12 Anne Marie Valentin Matell
 Nyhavn 44, 2
 1051 København K
 Matell@get2net.dk 

Niels Peter Klinkby Eigil Schytte Frank Johansen Hemming Hindborg Torben Wetche Annette M.S. Andersen Henrik Alsing

Livsvarige medlemmer

Siden seneste udgave af ØK Bladet har yderligere fire 
medlemmer registreret sig med livstids-kontingent i 
ØK-Klubben – altså kontingent én gang for alle, kr. 3.500:

· Claus Lindstrøm Frahm, Odense
· Peter Trampe, Hørsholm
· Philip Fleischer, København

 · Morten Schøtt Knudsen, England

Poul Weber, ØK Klubben,
modtog 15. juli Den Islandske 
Falkeorden af præsident Gudni 
Johannesson. Weber modtog den 
bemærkelses-værdige orden for 
sin indsats som honorær konsul for 
Island i Bangkok – blandt så mange 
andre aktiviteter, han har været 
involveret i, som omtalt i ØK Bladet 
nr. 4.20 i anledning af Webers 
85års fødselsdag, 5. marts 2021.

Islandsk orden til Poul Weber
John Busch, Nørrebro København, døde efter få dages 
akut indlæggelse på Bispebjerg Hospital, søndag 13. juni 
2021, 73 år. John var et markant medlem af den 
navnkundige gruppe af håndværkere, der i mange år var 
fast tilknyttet ØK i Holbergsgade. Oprindelig med base 
som elektriker, men hans praktiske sanser bød ham på 
endnu bredere opgaver - ja sågar også video-operatør og 
meget andet for Informations Afdelingen. De seneste år 
var John Busch fast tilknyttet ØK Bladets layout og tryk i 
tæt samarbejde med redaktionen. John blev udnævnt til 
æresmedlem af ØK Klubben selvsamme aften, han blev 
indlagt akut, men redaktøren havde heldigvis hvisket ham 
i øret om æresmedlemskabet forinden, så han nåede at 
udtrykke sin stolthed over udnævnelsen. På kransen ved 
hans kiste ved bisættelsen fra Brorsons Kirke på 
Nørrebro, hvor John Busch levede hele livet, satte ØK 
Klubben denne hilsen: Farvel ærede medlem. 

Kenneth Anderson, Hvidovre, afgik ved døden 23. maj 
2021, 84 år. Kenneth Anderson var ansat i ØK Data i 15 år. 
Han kom fra en IT-karriere hos General Electric i USA. 
Kenneth var salgskonsulent for ØK Datas DelData projekt, 
hvor han var en nøgleperson til at sikre de vigtige 
kontakter mellem GE og ØK Data.

Ida Scherffenberg-Møller, Helsingør, døde 14. august, 
67 år. Ida var ansat i ØK´s Industriafdeling samt Trading 
1981-1987, men var familiemæssigt hele sit liv stærkt 
tilknyttet ØK med udgangspunkt fra hendes morfar, Johan 
Stages karriere især i Østens plantager. ”ØK var på 
dagsordenen næsten dagligt hele mit liv”, som hun sagde 
til ØK Bladet (nr. 2.2019) i anledning af sin 65 års 
fødselsdag, 8. juli. Ida døde stille hjemme omgivet af sin 
familie efter flere års hård kamp mod ALS.

Vera Christensen, Kastrup afgik ved døden 26. maj 2021 i en alder af 88 år. Vera blev ansat i Importafdelingen ved 
hovedkontoret den 1. januar 1966.

Claus Muelengracht Flemming N. Enevoldsen Peter Fulford Williams Anne Marie Valentin Matell

Nye medlemmer side 8
EBC + ELJ

ELJ
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Fødselsdage - klubbens hjertelige lykønskninger!
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endnu bredere opgaver - ja sågar også video-operatør og 
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hans kiste ved bisættelsen fra Brorsons Kirke på 
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Han kom fra en IT-karriere hos General Electric i USA. 
Kenneth var salgskonsulent for ØK Datas DelData projekt, 
hvor han var en nøgleperson til at sikre de vigtige 
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Ida Scherffenberg-Møller, Helsingør, døde 14. august, 
67 år. Ida var ansat i ØK´s Industriafdeling samt Trading 
1981-1987, men var familiemæssigt hele sit liv stærkt 
tilknyttet ØK med udgangspunkt fra hendes morfar, Johan 
Stages karriere især i Østens plantager. ”ØK var på 
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Fødselsdags-portræt: Jens Munkgaard Høding 75 år, onsdag 22. december 2021

Jens sagde nej tak til ØK-udsendelse og så 
var der skideballer fra cheferne – Hans 
afslag havde dog en fin årsag: Anne

September 2021 September 2021

Jens Høding sagde som omtalt nej tak til ØK-karriere, og 
det åbnede andre spændende internationale rammer i godt 
30 år med 3M-koncernen. Her er hans 3M-karriere:

 1971 - 1975 Regnskabs-koordinator
 1975 - 1978 Marketing-koordinator
 1978 - 1980 Projekt-koordinator
 1980 - 1983 Salgsleder
 1983 - 1985 Salgs- og marketingchef
 1985 - 1990 European Product Manager, Bruxelles
 1990 - 1992 Salgs- og marketingdirektør, Danmark
 1992 - 1995 Nordisk salgs- og marketingdirektør
 1995 - 1998 Managing Director, 3M Norge
 1999 - 2001 European Business Director, Paris
 2001 Pensioneret. 

Jens om sin 3M blå bog:

Jens Høding tog en velovervejet beslutning, da han 
havde mødt sin Anne: Han sagde nemlig nej tak til 
den  e l l e r s  f o r  mange  så  e f t e r t r ag tede 
udstationering i ØK-verdenen.

Jens fortæller: - Efter endt militærtjeneste kom jeg 
tilbage til ØK og blev placeret i Eksportafdelingens 
Bogholderi under kontorchef Jørgen Eriksen. Her 
skulle jeg være indtil det næste marketingkursus 
startede med udsendelse for øje. Men så langt 
nåede jeg ikke. 8. januar 1969 blev jeg kaldt op til 
personaledirektør, Erik Jansen og fik besked om, at 
jeg hurtigst muligt skulle ned til en af plantagerne i 
Sydafrika, Transvaal, og dér varetage regns-
kaberne i de næste tre år. 

Jeg ”tyggede” meget på det en hel weekend, og min 
beslutning blev, at jeg sagde nej tak om mandagen. 
Aldrig har jeg fået så stor en skideballe af Jansen, 
som samtidig fyrede mig på stedet og sendte mig 
tilbage til afdelingen for at vente på den endelige 
afregning. Så ringede Engelmann og kaldte mig op 
på sit kontor, hvor jeg så igen fik en skideballe, men 
efter den blev samtalen blidere, og det endte med, 
at jeg kunne blive i ØK, men på ”honorarbasis”. Det 
var jeg naturligvis taknemmelig for, og jeg var 
hermed ikke fyret. 

Vejen var banet for, at Anne og jeg kunne gifte os, 
29. maj 1971, så vi har lige passeret ”guldet”. Anne 
fortsatte i ØK indtil maj 1980, hvor vi fik vores tredje 
datter, og Anne blev hjemmegående.

Alt tog ellers retning mod DSB
Min far døde, da jeg var 12 år, og indtil da havde han 
været ansat i DSB i godt 40 år. Jeg husker tydeligt, 
at han altid omtalte ØK, som et fantastisk selskab 
med gode  fremtidsmuligheder. Så da jeg gik i 
realklassen, og det var blevet marts, var det tid til at 
finde ud af, hvad man skulle lave efter skoletiden. 
Valget var egentlig ikke så svært, så når jeg havde 
en far fra DSB, og det samme gjaldt både min farfar 
og morfar, hvad andet kan man gøre end at cykle 
ind til Hovedbanegården og bede om at tale med 
stationsforstanderen om ansættelse? Han kendte 
min far rigtig godt, så samtalen var fin.

Men der var også lige det med ØK, som min far så 
rosende havde talt om. Det skulle også prøves. Vi 
er stadig i marts, så jeg tog min mors gamle sorte 
cykel, kørte ind til Holbergsgade, parkerede den 

ved hovedtrappen og iført regnfrakke gik jeg op til 
vagten ved hoveddøren og spurgte, om jeg kunne 
få et ansøgningsskema. Det havde han ikke, men 
sendte mig på 1. sal til personaleafdelingen til nogle 
søde damer, som bad mig vente et øjeblik. Herefter 
blev jeg kaldt ind til personalechefen, Emauel 
Hansen. Jeg husker kun samtalen, som rigtigt fin, 
og han forklarede mig, at når terminskaraktererne 
var klar lige inden eksamen, skulle jeg sende dem 
sammen med en skriftlig ansøgning.

ØK vandt over DSB
Så vidt, så godt. Vi er nu i juni, hvor jeg blev indkaldt 
til psykoteknisk prøve hos DSB i Generaldirekto-
ratet, men hvad så med ØK? 

Jeg blev sandelig også indkaldt til møde i ØK igen 
med Emanuel Hansen, som ønskede tillykke med 
eksamen og spurgte, om jeg kunne starte med det 
samme. Vi blev hurtigt enige om, at 16. juli var en 
god dag. To dage efter fik jeg brev fra DSB, at jeg 
var ansat der som trafikelev pr. 15. august ved en 
station i Jylland. 

Men ØK havde allerede vundet, så trafikelev blev 
det ikke til.

Jeg mødte i ØK 16. juli, og sammen med en del 
andre realister eller studenter, blev vi fordelt rundt i 
de mange afdelinger i huset. Jeg var valgt til at 
arbejde i Kontrolafdelingen under Olav Glenberg, 
som prokurist samt Robert Torp og Kjeld Danø som 
kontorchefer. Arbejdsopgaverne var centreret 
omkring intern revision, som afdelingen også kom 
til at hedde senere, og det bestod i kontrol af 
bogføringer, kasseregnskaber, samt løbende 
opfølgning af månedlige og årlige filialregnskaber, 
samt ikke mindst et interessant område, 
hovedkontorets rejseregnskaber. Af kendte navne 
fra afdelingen kan jeg nævne Jens Mortensen, 
Benny Ljungqvist, P. H. Jensen, Jørgen Brahtz, 
Sigurd Plesner, Victor Hansen og kaptajn Darling. 
Så det var ikke et dårligt sted.

Tre hurtige år som elev
De tre år som elev gik forbavsende hurtigt samtidig 
med, at man havde lært en masse nye og 
spændende mennesker at kende. Ikke mindst 
gennem ØK Sport, hvor især de yngre mødtes. Jeg 
spillede håndbold med stor glæde. 

Da elevtiden var overstået kom dommen, om man 
skulle fortsætte i Kompagniet eller ej. Jeg var heldig 
at kunne fortsætte på ”karrierebasis”, som det hed 
dengang, efter endt militærtjeneste, som jeg 
aftjente ved Livgarden fra august 67 til oktober 68. 
Der var også en bonus fra ØK på kr. 250 pr. måned 
under  t jenesten.  Det  h ja lp gevald igt  på 
økonomien…

Så mødte jeg Anne
Som det er fremgået opstod der dog hurtigt afbræk i 
ØK-karrieren: - En stor del af grunden til mit afslag 
var en ung frøken Anne Kragh, som i sommeren 
1966 sammen med fru Eva Winther havde 
invaderet noget af ”vores” skrivestue. Det 
afstedkom, at vi blev opfordret nogle gange til at se 
en eller anden film, og det gjorde vi så…..med 
følger.

Jeg blev så i ØK til udgangen af januar 1971, hvor 
jeg blev ansat i 3M Danmark som Group 
Accountant for en salgs- og marketing direktør. Det 
banede vejen for, at Anne og jeg kunne gifte os. 

Kontakten til ØK har vi bibeholdt gennem alle 
årene, og ikke mindst gennem vores medlemskab 
af ØK Klubben kender vi i dag både mange nye og 
ikke mindst gamle kolleger. Og så har jeg hygget 
mig meget som bestyrelsesmedlem i klubben og 
som kasserer. Nu er det alene som revisor.

Min ansættelse i 3M blev på godt 30 år, og siden har 
jeg nydt pensionisttilværelsen med en masse 
gøremål, og ikke mindst med vores tre små familier, 
hvor vi er 13 inklusive fem børnebørn.

      ELJ

Anne og Jens blev ovenpå nogle gevaldige skideballer til Jens efter sit 
”nej tak” til ØK-udsendelse, gift, 29. maj - 1971. Så de har lige passeret 
”guldet” med æresport og det hele – og 22. december kaldes der til 
familiefest igen, når Jens runder de 75 år.

Navnkundig golf-pokal er igen i ØK Klubben

1979 indstiftede tre honorære konsuler i Thailand – anført af Carsten Dencker 
Nielsen – en golfpokal (foto), der blev spillet om i Scandinavian Society Siam til 
1995. Fra 1996 overgik pokalen til Dansk-Thai Forening i Danmark, hvor den 
nu er vandrepokal i foreningens årlige golfturnering. Blandt de indgraverede 
navne er der flere ØK-folk og klubmedlemmer som Mogens Kamstrup, Lise 
Dencker Nielsen, Palle Søjborg, Birgit Dyrlund og Dorte Larsson. Ved årets 
Dansk-Thai's golfturnering 10. august, deltog adskillige ØK-folk, og her kom 
pokalen atter hjem til ØK, vundet af Erik Bøgh Christensen
--
Dansk-Thai Forening (http://dansk-thai-forening.dk) blev stiftet i 1951. 
Foreningens formål er at fremme og vedligeholde kulturelle, repræsentative 
og venskabelige forbindelser mellem Danmark og Thailand samt støtte 
humanitære formål i Thailand. 
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Fødselsdags-portræt: Jens Munkgaard Høding 75 år, onsdag 22. december 2021

Jens sagde nej tak til ØK-udsendelse og så 
var der skideballer fra cheferne – Hans 
afslag havde dog en fin årsag: Anne

September 2021 September 2021

Jens Høding sagde som omtalt nej tak til ØK-karriere, og 
det åbnede andre spændende internationale rammer i godt 
30 år med 3M-koncernen. Her er hans 3M-karriere:

 1971 - 1975 Regnskabs-koordinator
 1975 - 1978 Marketing-koordinator
 1978 - 1980 Projekt-koordinator
 1980 - 1983 Salgsleder
 1983 - 1985 Salgs- og marketingchef
 1985 - 1990 European Product Manager, Bruxelles
 1990 - 1992 Salgs- og marketingdirektør, Danmark
 1992 - 1995 Nordisk salgs- og marketingdirektør
 1995 - 1998 Managing Director, 3M Norge
 1999 - 2001 European Business Director, Paris
 2001 Pensioneret. 

Jens om sin 3M blå bog:

Jens Høding tog en velovervejet beslutning, da han 
havde mødt sin Anne: Han sagde nemlig nej tak til 
den  e l l e r s  f o r  mange  så  e f t e r t r ag tede 
udstationering i ØK-verdenen.

Jens fortæller: - Efter endt militærtjeneste kom jeg 
tilbage til ØK og blev placeret i Eksportafdelingens 
Bogholderi under kontorchef Jørgen Eriksen. Her 
skulle jeg være indtil det næste marketingkursus 
startede med udsendelse for øje. Men så langt 
nåede jeg ikke. 8. januar 1969 blev jeg kaldt op til 
personaledirektør, Erik Jansen og fik besked om, at 
jeg hurtigst muligt skulle ned til en af plantagerne i 
Sydafrika, Transvaal, og dér varetage regns-
kaberne i de næste tre år. 

Jeg ”tyggede” meget på det en hel weekend, og min 
beslutning blev, at jeg sagde nej tak om mandagen. 
Aldrig har jeg fået så stor en skideballe af Jansen, 
som samtidig fyrede mig på stedet og sendte mig 
tilbage til afdelingen for at vente på den endelige 
afregning. Så ringede Engelmann og kaldte mig op 
på sit kontor, hvor jeg så igen fik en skideballe, men 
efter den blev samtalen blidere, og det endte med, 
at jeg kunne blive i ØK, men på ”honorarbasis”. Det 
var jeg naturligvis taknemmelig for, og jeg var 
hermed ikke fyret. 

Vejen var banet for, at Anne og jeg kunne gifte os, 
29. maj 1971, så vi har lige passeret ”guldet”. Anne 
fortsatte i ØK indtil maj 1980, hvor vi fik vores tredje 
datter, og Anne blev hjemmegående.

Alt tog ellers retning mod DSB
Min far døde, da jeg var 12 år, og indtil da havde han 
været ansat i DSB i godt 40 år. Jeg husker tydeligt, 
at han altid omtalte ØK, som et fantastisk selskab 
med gode  fremtidsmuligheder. Så da jeg gik i 
realklassen, og det var blevet marts, var det tid til at 
finde ud af, hvad man skulle lave efter skoletiden. 
Valget var egentlig ikke så svært, så når jeg havde 
en far fra DSB, og det samme gjaldt både min farfar 
og morfar, hvad andet kan man gøre end at cykle 
ind til Hovedbanegården og bede om at tale med 
stationsforstanderen om ansættelse? Han kendte 
min far rigtig godt, så samtalen var fin.

Men der var også lige det med ØK, som min far så 
rosende havde talt om. Det skulle også prøves. Vi 
er stadig i marts, så jeg tog min mors gamle sorte 
cykel, kørte ind til Holbergsgade, parkerede den 

ved hovedtrappen og iført regnfrakke gik jeg op til 
vagten ved hoveddøren og spurgte, om jeg kunne 
få et ansøgningsskema. Det havde han ikke, men 
sendte mig på 1. sal til personaleafdelingen til nogle 
søde damer, som bad mig vente et øjeblik. Herefter 
blev jeg kaldt ind til personalechefen, Emauel 
Hansen. Jeg husker kun samtalen, som rigtigt fin, 
og han forklarede mig, at når terminskaraktererne 
var klar lige inden eksamen, skulle jeg sende dem 
sammen med en skriftlig ansøgning.

ØK vandt over DSB
Så vidt, så godt. Vi er nu i juni, hvor jeg blev indkaldt 
til psykoteknisk prøve hos DSB i Generaldirekto-
ratet, men hvad så med ØK? 

Jeg blev sandelig også indkaldt til møde i ØK igen 
med Emanuel Hansen, som ønskede tillykke med 
eksamen og spurgte, om jeg kunne starte med det 
samme. Vi blev hurtigt enige om, at 16. juli var en 
god dag. To dage efter fik jeg brev fra DSB, at jeg 
var ansat der som trafikelev pr. 15. august ved en 
station i Jylland. 

Men ØK havde allerede vundet, så trafikelev blev 
det ikke til.

Jeg mødte i ØK 16. juli, og sammen med en del 
andre realister eller studenter, blev vi fordelt rundt i 
de mange afdelinger i huset. Jeg var valgt til at 
arbejde i Kontrolafdelingen under Olav Glenberg, 
som prokurist samt Robert Torp og Kjeld Danø som 
kontorchefer. Arbejdsopgaverne var centreret 
omkring intern revision, som afdelingen også kom 
til at hedde senere, og det bestod i kontrol af 
bogføringer, kasseregnskaber, samt løbende 
opfølgning af månedlige og årlige filialregnskaber, 
samt ikke mindst et interessant område, 
hovedkontorets rejseregnskaber. Af kendte navne 
fra afdelingen kan jeg nævne Jens Mortensen, 
Benny Ljungqvist, P. H. Jensen, Jørgen Brahtz, 
Sigurd Plesner, Victor Hansen og kaptajn Darling. 
Så det var ikke et dårligt sted.

Tre hurtige år som elev
De tre år som elev gik forbavsende hurtigt samtidig 
med, at man havde lært en masse nye og 
spændende mennesker at kende. Ikke mindst 
gennem ØK Sport, hvor især de yngre mødtes. Jeg 
spillede håndbold med stor glæde. 

Da elevtiden var overstået kom dommen, om man 
skulle fortsætte i Kompagniet eller ej. Jeg var heldig 
at kunne fortsætte på ”karrierebasis”, som det hed 
dengang, efter endt militærtjeneste, som jeg 
aftjente ved Livgarden fra august 67 til oktober 68. 
Der var også en bonus fra ØK på kr. 250 pr. måned 
under  t jenesten.  Det  h ja lp gevald igt  på 
økonomien…

Så mødte jeg Anne
Som det er fremgået opstod der dog hurtigt afbræk i 
ØK-karrieren: - En stor del af grunden til mit afslag 
var en ung frøken Anne Kragh, som i sommeren 
1966 sammen med fru Eva Winther havde 
invaderet noget af ”vores” skrivestue. Det 
afstedkom, at vi blev opfordret nogle gange til at se 
en eller anden film, og det gjorde vi så…..med 
følger.

Jeg blev så i ØK til udgangen af januar 1971, hvor 
jeg blev ansat i 3M Danmark som Group 
Accountant for en salgs- og marketing direktør. Det 
banede vejen for, at Anne og jeg kunne gifte os. 

Kontakten til ØK har vi bibeholdt gennem alle 
årene, og ikke mindst gennem vores medlemskab 
af ØK Klubben kender vi i dag både mange nye og 
ikke mindst gamle kolleger. Og så har jeg hygget 
mig meget som bestyrelsesmedlem i klubben og 
som kasserer. Nu er det alene som revisor.

Min ansættelse i 3M blev på godt 30 år, og siden har 
jeg nydt pensionisttilværelsen med en masse 
gøremål, og ikke mindst med vores tre små familier, 
hvor vi er 13 inklusive fem børnebørn.

      ELJ

Anne og Jens blev ovenpå nogle gevaldige skideballer til Jens efter sit 
”nej tak” til ØK-udsendelse, gift, 29. maj - 1971. Så de har lige passeret 
”guldet” med æresport og det hele – og 22. december kaldes der til 
familiefest igen, når Jens runder de 75 år.

Navnkundig golf-pokal er igen i ØK Klubben

1979 indstiftede tre honorære konsuler i Thailand – anført af Carsten Dencker 
Nielsen – en golfpokal (foto), der blev spillet om i Scandinavian Society Siam til 
1995. Fra 1996 overgik pokalen til Dansk-Thai Forening i Danmark, hvor den 
nu er vandrepokal i foreningens årlige golfturnering. Blandt de indgraverede 
navne er der flere ØK-folk og klubmedlemmer som Mogens Kamstrup, Lise 
Dencker Nielsen, Palle Søjborg, Birgit Dyrlund og Dorte Larsson. Ved årets 
Dansk-Thai's golfturnering 10. august, deltog adskillige ØK-folk, og her kom 
pokalen atter hjem til ØK, vundet af Erik Bøgh Christensen
--
Dansk-Thai Forening (http://dansk-thai-forening.dk) blev stiftet i 1951. 
Foreningens formål er at fremme og vedligeholde kulturelle, repræsentative 
og venskabelige forbindelser mellem Danmark og Thailand samt støtte 
humanitære formål i Thailand. 
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Erik Bøgh Christensen har i denne omgang ØK Bladets medlems-stafet efter Maria O. M. Jensen

Redaktionen har valgt 

også at dvæle ved Erik 

B ø g h  C h r i s t e n s e n s 

bemærkelsesværd ige 

karriere for ØK-udviklingen 

i Asien og især Kina. Erik 

beretter for første gang 

meget personligt om den 

del af ØK-eventyret. Men 

pladsmæssigt må vi nøjes 

med mindre uddrag her i 

ØK Bladet – vi henviser til 

den fulde version på ØK 

Klubbens hjemmeside: 

www.eacclub.dk

Måske egnet til gymnasiet efter realeksamen – 
men kom direkte til ØK efter en rejse med 
natbåden fra Aalborg

Heldigvis artede det sig sådan, at Alice og Erik Bøgh Christensen efter flere års 
tilløb kunne gifte sig under en ferie i København. Alice har gennem årene været 
en fantastisk støtte for Erik på den lange rejse med ØK, som for Erik blev indledt 
via den navnkundige natbåd, Aalborg-København. 

September 2021 September 2021

Maria O. M. Jensen sendte i seneste udgave af ØK 
Bladet medlems-stafetten videre til Erik Bøgh 
Christensen. Maria ville gerne som udgangspunkt 
anerkende, at Erik nu efter sin lange karriere i ØK og 
ØK Fonden stadig giver noget tilbage i ØK-
sammenhæng – nu som kasserer og meget aktivt 
medlem af bestyrelsen for ØK Klubben, hvor han 
også tidligere var formand. 

Erik tager gerne stafetten og udtrykker sin glæde 
over fortsat at arbejde for klubben, han anser som en 
meget vigtig del af kendskabet til ØK overordnet og 
siger: - I hele min tid i Kompagniet har jeg altid 
beundret den rolle, ØK Klubben udfylder som 
kontaktled for medlemmerne, hvor alle så fint er 
rundet af den fantastisk ØK-ånd. De første mange år 
stærkt baseret på sports-aktiviteterne og frem til i dag 
en fantastisk lim mellem os alle som formidler af 
kontakter og sociale aktiviteter. Aktuelt har jeg som 
kasserer gode kontakter til mange medlemmer såvel 
herhjemme som ude – jeg holder meget af det. 

Hvorfor blev det så ØK?
Erik fortsætter: - Jeg voksede op på en mellemstor 
gård syd for Aalborg. I november 1964 fik vi 
terminskarakterer i skolen, og herfra startede 
planlægningen af min fremtid. Skolebestyrelsens 
skrevne kommentarer i min karakterbog var, ”måske 

egnet til gymnasiet”. Mine forældre pressede på for, 
at jeg de næste seks måneder skulle lægge mig i 
selen for at få ”måske” fjernet, når vi kom til 
årskarakteren og afsluttende eksamen. Jeg var dog 
mere indstillet på at få skolen overstået og komme i 
gang med noget andet. Jeg foreslog min far, at jeg 
arbejdede på gården med henblik på senere at 
overtage den, men det ville han ikke høre tale om.

Vi gik derefter på biblioteket i Aalborg for at 
undersøge mulighederne for en erhvervs-
uddannelse.  Her fandt vi en introduktion af ØK, der 
bl.a. lød: ”Hvis man, efter endt elevtid og aftjent 
værnepligt, er fundet egnet til oversøisk tjeneste, vil 
man blive udsendt til en af Kompagniets filialer. 
Arbejdet her kunne være at sælge japanske biler i 
Nigeria, opkøbe kaffe i Brasilien, sælge Carlsberg øl i 
Hong Kong eller plantagedrift i Malaysia”. THAT 
WAS IT!

Selvom brochuren fra ØK sagde, at man skulle 
sende en ansøgning med sine eksamenskarakterer, 
besluttede jeg at overlevere min ansøgning 
personligt med mine terminskarakterer.  Jeg tog med 
Aalborg båden til København nogle dage senere og 
troppede op i Holbergsgade.  Efter nogen ventetid 
kom jeg så ind til personalechefen, Emanuel 
Hansen. Han var først lidt sur over, at jeg kom uden 

aftale og flere måneder før, jeg havde mine 
eksamenskarakterer. Han var dog lidt fascineret over 
mit initiativ, og hans interesse steg endnu et par 
grader, da han fandt ud af at det var mit første besøg i 
København, at jeg havde et bykort med, hvor jeg 
havde afmærket Holbergsgade, at jeg ikke havde 
andre ærinder i København, og at jeg skulle med 
båden tilbage til Aalborg samme aften. Samtalen 
sluttede med, at han bad mig gå til Kompagniets 
læge i Bredgade til en undersøgelse, komme tilbage 
til Holbergsgade og spise frokost i elevernes 
frokoststue, derefter møde ham igen.  Ved den 
anden samtale meddelte Emanuel Hansen, at hvis 
min eksamen var på niveau – eller helst noget bedre - 
end terminskaraktererne, kunne jeg tiltræde som 
elev, 16. juli 1965. Sådan blev det.

Jeg vendte tilbage efter to års militærtjeneste – med 
halv løn fra ØK i militærtiden – og var netop startet på 
Kompagniets in-house professorkursus som 
forberedelse til den efterfølgende udsendelse. Midt i 
en af de første undervisningstimer, blev jeg kaldt op 
til Gunnar Engelmann, der bad mig gå ned og se 
Holger Hansen. Holger Hansen, der netop var 
kommet hjem fra Kina, hvor han havde ledsaget 
Mogens Pagh, krydsforhørte mig i en god halv time. 
Jeg var totalt forvirret, indtil han kom til sagen og 
meddelte, ØK havde fået tilladelse til at udstationere 
en repræsentant til Beijing med et års prøve. Efter 
kommunisternes magtovertagelse i 1949 var ØK – 
og alle øvrige udenlandske virksomheder – blevet 
anmode t  om a t  a fv i k le  de res  kon to re r  i 
Folkerepublikken. Som det sidste kontor i Kina 
lukkede ØK Shanghai kontoret i 1962, hvorefter Kina 
handlen blev udført fra Hong Kong kontoret.1. 
september fløj jeg med SAS via Tashkent og 
Bangkok til Hong Kong, hvor jeg blev mødt i 
lufthavnen af min gode ven og Hong Kong kontorets 
kinachef, Niels Horn, der desværre gik bort for et par 
år siden kun 74 år gammel. 

Fem år på hotelværelse i Beijing
Efter et par måneders intensiv kinesisk undervisning, 
en måned på Kanton messen i Guangzhou under 
Niels Horns kyndige lederskab, landede jeg så i 
Peking i begyndelsen af december 1970. Jeg 
medbragte to kufferter – en med personlige ejendele 
og en med kontorudstyr, hvoraf det vigtigste var en 
manuel skrivemaskine. Jeg blev mødt i lufthavnen af 
en venlig medarbejder fra Handelsministeriet, der 
indlogerede mig på det 2-stjernede hotel, Hsin 
Chiao, fem minutters gang fra den berømte, 
Tiananmen Square. Den næste dag købte jeg 
kontorets første cykel, og stolt som en pave cyklede 
jeg til telegrafkontoret og sendte et telegram til 
”Pyramide” i København og bekræftede, at ØK´s 
kontor i Beijing nu var åbent, og at ”Orient” Beijing nu 
var registreret som kontorets telegramadresse. ØK´s 
permanente repræsentation i Beijing var unik – især 
for amerikanske virksomheder – og det ønskede 

Pagh, vi skulle kapitalisere på ved at sikre os gode 
amerikanske agenturer.  

Kina åbner
Formand Mao døde i september 1976.  Det var 
startskuddet til den helt ekstraordinære udvikling, 
der efterfølgende har været i Kina til i dag, hvor 
størrelsen af Kinas økonomi og indflydelse i verden 
betragtes som en trussel af de øvrige stormagter.

1975 blev jeg, efter eget ønske, overflyttet til Hong 
Kong for at lede kinahandlen derfra.  Mogens Bay 
overtog lederjobbet i Beijing og organisationen i 
Kina, vores givtige agenturforretning samt eksporten 
fra Kina udvidede sig stærkt. Et af de mange 
projekter, der var blevet enighed om, var ØK´s 
involvering i moderniseringen af Kinas eksterne 
transport. To ØK-ledede projektgrupper blev 
etableret i Shanghai med henholdsvis Kaptajn S.C. 
Nygaard som leder af havneudbygningen og 
prokurist Finn Ollendorff som leder af container-
udviklingen. Jeg og flere andre ledende med-
arbejdere i Hong Kong kontorets Kinaafdeling, blev 
samtidig flyttet tilbage til Beijing.

Alice
Det passede mig i øvrigt ikke særlig godt at flytte 
tilbage til Beijing for, efter at have været kærester i 
fem år, var jeg netop blevet gift med Alice under 
hjemmeferien i sommeren 1978, og vores plan var at 
etablere os i Hong Kong eller en mulig ØK-forflyttelse 
til en anden verdensdel, der efter mine otte år i Kina 
og Hong Kong heller ikke var utænkelig. 
Men…men… men. Tilbage til Beijing uden Alice, da 
arbejds- og leveforholdene stadig ikke tillod normal 
tilværelse for ægtepar. Et år senere flyttede Alice dog 
til Beijing, og i stedet for et enkelt hotelværelse 
flyttede vi ind i en suite på Beijing Hotel.  Vort kontor 
var på det tidspunkt i to hotelsuiter på samme etage 
hvor vore medarbejdere boede.

ØK´s forretninger i Kina udviklede sig fortsat meget 
positivt, og vores organisation ekspanderede med 
kontorer i flere byer med en kraftig stigning i antallet 
af medarbejdere.

Tiden efter ØK – og dog ikke helt
Jeg forlod ØK i 1997 og rejste tilbage til Hong Kong, 
hvor jeg blev ansat som CEO i Modern Terminals – 
på det tidspunkt den 5. største container terminal 
operatør i verden. Efter negative år som medlem af 
ØK´s koncernledelse i København i midten af 
1990´erne, var det som at blive født på ny at få 
muligheden for at lede en virksomhed, der stod 
overfor betydelige udfordringer. Jeg forlod Modern 
Terminals efter godt otte år for at returnere til 
Danmark for som 58-årig at blive ”selvstændig”.

Jeg er ikke iværksætter typen, så for mit 
vedkommende betød det, at jeg engagerede mig i 

fortsættes side 8
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Måske egnet til gymnasiet efter realeksamen – 
men kom direkte til ØK efter en rejse med 
natbåden fra Aalborg

Heldigvis artede det sig sådan, at Alice og Erik Bøgh Christensen efter flere års 
tilløb kunne gifte sig under en ferie i København. Alice har gennem årene været 
en fantastisk støtte for Erik på den lange rejse med ØK, som for Erik blev indledt 
via den navnkundige natbåd, Aalborg-København. 

September 2021 September 2021

Maria O. M. Jensen sendte i seneste udgave af ØK 
Bladet medlems-stafetten videre til Erik Bøgh 
Christensen. Maria ville gerne som udgangspunkt 
anerkende, at Erik nu efter sin lange karriere i ØK og 
ØK Fonden stadig giver noget tilbage i ØK-
sammenhæng – nu som kasserer og meget aktivt 
medlem af bestyrelsen for ØK Klubben, hvor han 
også tidligere var formand. 

Erik tager gerne stafetten og udtrykker sin glæde 
over fortsat at arbejde for klubben, han anser som en 
meget vigtig del af kendskabet til ØK overordnet og 
siger: - I hele min tid i Kompagniet har jeg altid 
beundret den rolle, ØK Klubben udfylder som 
kontaktled for medlemmerne, hvor alle så fint er 
rundet af den fantastisk ØK-ånd. De første mange år 
stærkt baseret på sports-aktiviteterne og frem til i dag 
en fantastisk lim mellem os alle som formidler af 
kontakter og sociale aktiviteter. Aktuelt har jeg som 
kasserer gode kontakter til mange medlemmer såvel 
herhjemme som ude – jeg holder meget af det. 

Hvorfor blev det så ØK?
Erik fortsætter: - Jeg voksede op på en mellemstor 
gård syd for Aalborg. I november 1964 fik vi 
terminskarakterer i skolen, og herfra startede 
planlægningen af min fremtid. Skolebestyrelsens 
skrevne kommentarer i min karakterbog var, ”måske 

egnet til gymnasiet”. Mine forældre pressede på for, 
at jeg de næste seks måneder skulle lægge mig i 
selen for at få ”måske” fjernet, når vi kom til 
årskarakteren og afsluttende eksamen. Jeg var dog 
mere indstillet på at få skolen overstået og komme i 
gang med noget andet. Jeg foreslog min far, at jeg 
arbejdede på gården med henblik på senere at 
overtage den, men det ville han ikke høre tale om.

Vi gik derefter på biblioteket i Aalborg for at 
undersøge mulighederne for en erhvervs-
uddannelse.  Her fandt vi en introduktion af ØK, der 
bl.a. lød: ”Hvis man, efter endt elevtid og aftjent 
værnepligt, er fundet egnet til oversøisk tjeneste, vil 
man blive udsendt til en af Kompagniets filialer. 
Arbejdet her kunne være at sælge japanske biler i 
Nigeria, opkøbe kaffe i Brasilien, sælge Carlsberg øl i 
Hong Kong eller plantagedrift i Malaysia”. THAT 
WAS IT!

Selvom brochuren fra ØK sagde, at man skulle 
sende en ansøgning med sine eksamenskarakterer, 
besluttede jeg at overlevere min ansøgning 
personligt med mine terminskarakterer.  Jeg tog med 
Aalborg båden til København nogle dage senere og 
troppede op i Holbergsgade.  Efter nogen ventetid 
kom jeg så ind til personalechefen, Emanuel 
Hansen. Han var først lidt sur over, at jeg kom uden 
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Så er der igen gang i ØK Klubbens arrangementer

ØK Klubbens aktiviteter tog fart igen, da 35 medlemmer 
og ledsagere deltog i årets sommerturnering, som igen i 
år var henlagt til Hornbæk Golfklubs dejlige bane. I 
dagene op til var vejrudsigten lidt trist og lovede regn på 
dagen. Men vejrguderne var nådige, og i stedet fik vi 
ganske perfekt golfvejr, overskyet og meget lidt vind. Det 
er tydeligt, at alle nyder samværet med mange 
anekdoter. når vi går fra hul til hul. De fortsatte 
restriktioner pga. Corona afholdt desværre flere fra 
udlandet i at komme hjem. Jens Olsen havde dog taget 
turen fra sit hjem i Båstad, Sverige, for at deltage. 

Kenneth Luciani kaldte til orden og bød på golf-udvalgets 
vegne alle de morgenfriske golfere velkomne. Han 
takkede også Erik og Alice Bøgh Christensen, 
Golfsmeden, Niels Christian Pedersen, Peter Goth 
Engel og firmaet Made by Mama for præmierne samt 
ØK-klubben, som støtter arrangementet og gør 

Første udspil: ØK-golf i Hornbæk

(Tekst og foto til ØK Bladet: Peter L. Clausen). 

Klar til start ved hul 18. T. v. med ryggen til: 
Jens Olsen og Lars J. Pedersen, til højre 
Gert Mikkelsen, Flemming K. Sørensen og 
Erik Larsson.

Kirsten Estrup blev flot vinder hos 
kvinderne og modtog fortjent vin og 
vandrepokal. 

I midten dagens tovholdere, Kenneth Luciani og 
Claus Meulengracht, sammen med vinderne af 
holdkonkurrencen:Fra venstre Jens Estrup, Lars J. 
Pedersen, Peter L. Clausen og Jens Olsen.

Peter L. Clausen havde også styr på 
sit spil som årets vinder af vandrepokal 
og præmier ud over, han også, som 
det fremgår, sikrede tekst og foto til ØK 
Bladets reportage.   

afviklingen mulig til en fornuftig pris. Claus Meulen-
gracht, som igen i år var turneringsleder, sendte de ni 
hold ud til startpladserne. 

Alle kom godt igennem og kunne efter matchen nyde 
den velanrettede frokostplatte og en tiltrængt kold drink. 
ØK klubbens formand Andy og fru Janni var mødt op og 
deltog i frokosten sekunderet af Frank og Lisbeth 
Kvistgård. Andy holdt igen en meget hyggelig og 
morsom tale, hvor han bl.a. delte generøst ud af sjove 
anekdoter fra sin egen begrænsede tid som golfer og 
bekræftede, at der også bliver ØK-sommergolf i 2022. 

Claus og Kenneth forestod overrækkelse af de fine 
præmier til vinderne: Kirsten Estrup og Peter L. Clausen, 
nærmest hul, Palle Søjborg, hold Jens Olsen, Lars Jenry 
Pedersen, Jens Estrup og Peter L. Clausen. 
Klappepræmierne gik til Flemming K. Sørensen og 
Claus Meulengracht. 

virksomheder, som jeg gennem årene havde 
investeret i.  Min gode ØK-kollega fra Hong Kong, 
Kenneth Luciani, er jo til gengæld en iværksætter, og 
hans og fru Ingers Baresso eventyr er velkendt.  Jeg 
var inviteret med som founding shareholder i 2000 og 
blev formand for bestyrelsen, da jeg kom tilbage til 
København, 2005. Derudover havde jeg investeret i 
min brors industrivirksomhed, som jeg også 
engagerede mig i, og endelig ejede jeg et 
ejendomsfirma i Aalborg, som jeg overtog fra min far 
efter hans død,1999. 

Jeg kunne dog ikke helt forlade ØK, så jeg 
engagerede mig i bestyrelsesarbejdet i ØK Klubben, 
og på invitation fra Jan Erlund, blev jeg også nogle år 
medlem af bestyrelsen i ØK`s Almennyttige Fond, 
hvor jeg havde fornøjelsen af at efterfølge Jan Erlund 
som formand, da han fyldte 75 år.

Jeg trak mig som formand for ØK Fondens 
bestyrelse i begyndelsen af 2020. Jeg ønskede at 
ØK Fonden skulle etablere et ØK Kollegie, der kunne 
stå som et varigt minde om ØK. Fonden ejede 
allerede East Asiatic House – nabobygningen til Asia 
House – og for omkring kr. 20 mio. kunne vi etablere 

et helt unikt kollegie med 16 værelser til f.eks. unge 
handelsstuderende med en særlig interesse i Asien. 
Bestyrelsen bestod på det t idspunkt af to 
medlemmer med ØK-baggrund og tre medlemmer 
udefra, og den sidstnævnte gruppe stemte projektet 
ned, da de mente af Fonden allerede havde gjort nok 
for ØK navnet, og det var jeg ikke enig i.

Stafetten videre til Niels Holm
Et sidste spørgsmål her, Erik: - Hvem skal overtage 
ØK Bladets stafet til næste udgave i december?

-Der er uendelig mange kandidater. Jeg vil derfor 
begrænse mig til at vælge mellem de mange 
fantastiske ØK-kollegaer, jeg arbejdede sammen 
med i de mange år i Hong Kong og Kina. Valget blev 
ved lodtrækning, som jeg bad redaktør Erik 
Ljunggren udføre, og det blev Niels Holms navn, der 
kom op af hatten. Niels er et godt valg, og jeg er 
sikker på, mange kollegaer gerne vil have hans flotte 
karriere opfrisket samt høre om, hvordan det er at 
vende tilbage til Danmark efter så mange år i Østen. 
Niels er nu pensioneret med base i København og på 
fødeøen Bornholm.
      ELJ

Søren Kjær Larse, Esbjerg

Søn af tidligere filialdirektør, Svend Erling Larsen (New York, Monrovia, Jakarta). Søren 
er født i New York og fulgte sine forældre til Monrovia og Indonesien. Søren var 13 år da 
familien kom tilbage til Danmark. Han er cand merc – finansiering og regnskab og har en 
executive MBA fra SIMI i København.  Søren trådte ind i familiefirmaet Sky-Light i 1996, 
og han overtog ledelsen fra sin far i 2005.

Nye medlemmer - Hjertlig velkommen i klubben

Philip Fleischer, København. Ansat 1979 som elev Import A, dokumentafdelingen, 
derefter datterselskabet Leafco A/S. På grund af ØK´s krise og ledelsesrokade i 1982 
blev antallet af udsendelser til  oversøisk tjeneste kraftig reduceret, og Philip forlod 
derfor ØK efter endt elevtid. Philips efterfølgende erhvervskarriere har været hos 
Grundfos, Vestindisk Handelskompagni, Mærsk Medical, og han er i dag direktør for 
Zealand Coating Danmark, der er ejet af Lina WW Holding AG, Schweiz.

My Le Tat, København. Datter af Tat Muoi, regnskabschef og ansvarlig for 
nedlukningen af ØK´s kontor i Saigon, da ØK besluttede at afvikle Kompagniets 
aktiviteter i Vietnam (se omtale: ØK klubblad april 2011). Tat Muoi og hans familie blev 
bragt til Danmark af ØK, og han blev ansat ved hovedkontoret, hvor han de sidste år 
arbejdede side om side med hovmester Kaj Runchel i kantinen. Tat Muoi døde i 2002, 72 
år gammel. My Le Tat var 16 år gammel da hun kom til Danmark med familien, og efter 
endt skolegang uddannede hun sig til frisør. I 1991 erhvervede hun sin egen frisørsalon, 
”Haircut” Ryesgade 108, København Ø, og 12. juni i år fejrede hun 30-års jubilæum som 
selvstændig frisør. ØK-kollegaer er meget velkomne til at få deres hår ordnet, det er 
nødvendigt at lave aftale på forhånd (tlf. 2619 6635), til gengæld giver My 10% ØK-rabat. 

Udvidet oplag af ØK-bordflaget

Der har været stor interesse blandt medlemmerne for at erhverve ØK-bordflaget her, 
vi oprindeligt omtalte i ØK Bladet nr. 1 i år. Kasserer, Erik Bøgh Christensen, har 
derfor sikret et lille ekstra lager, og interesserede kan kontakte ham om det på 
erikbc88@gmal.com

                         ELJ
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Vi gik under jorden i Frihedsmuseet

Dram-hilsen fra Tor i Dyrehaven

Kommende arangementer i ØK Klubben

September 2021 September 2021

Som det fremgår af bladets forside, blev der allerede inden Cirkusrevyen ved 
middagen i Bakkens Postgården fra Matador lagt en fin linje for aftenens mange 
gæster fra ØK Klubben, 3. august. Oberst Hackel gav på bedste vis befaling om, at 
alle skulle hygge sig, nyde maden og grine ad det hele i revyen bagefter.

Og sådan blev det, ifølge ØK Bladets udsendte (også foto), Torben Nielsen, fra 
aktivitetsudvalget. Torben fortæller bl.a.: 
- Det startede meget fint allerede udenfor Postgården, hvor der hos mange 
medlemmer var stor og hjertelig gensynsglæde. Flere havde faktisk svært ved at 
løsrive sig, da vi endelig fik lov til at betræde Postgården efter behørigt tjek. Interiør 
og personale er som taget ud af Lise Nørgårds navnkundige, Matador. Middagen 
blev garneret af skuespillere ved bordene udklædt som markante personer i 
Matador-universet, bl.a. hr. Schwann, oberst Hachel (billedet), konsulinde Holm 
samt formand-inde for Husmoderforeningen, Misse Møhge med den altid 
surmulende overlærer Andersen, som jo også i serien led så krank en skæbne ude 
på altanen! 

Efter veloverstået middag gik snakken livligt ved alle borde, 
men desværre måtte vi dog bryde op rimeligt hurtigt for at 
komme videre i programmet og revyens kø-kultur, som det 
fremgår af forsiden. Det andet foto her viser så, at 
medlemmerne var godt bænket, inden tæppet gik.  

Vi ses igen i Asia House
Torsdag, 14. oktober kl. 17. Inspireret af Vera Lynns navnkundige, We´ll Meet Again, er stemningen, vi søger at 
genskabe, når vi igen mødes i Asia House efter den lange corona-pause. Aftenen er lagt i hænderne på sangeren og 
Vera Lynn-fortolkeren, Mette Lethan, og pianisten, Gorm Bülow. De garanterer ægte stemning blandt os – og 
inspiration til at synge med efter bedste evne. Og så kan vi også glæde os til ægte Runchel-stemning ved Britha og Kajs 
navnkundige rijsttafel. Der er kun få pladser tilbage. Prisen er kr. 250 pr. medlem/ægtefælle, hvis du tager øvrige 
gæster med er deres pris kr.300.Tilmeldlng senest 5. oktober 2021. 

Arrangement-ansvarlig:  Maria og hele aktivitetsudvalget.

”Oberst Hackel” lagde fyndigt klubbens revy-linje

Din tilmelding til de aktuelle arrangementer – se kolofonen på bagsiden, side 12. Eventuel telefonisk kontakt 
til aktivitetsudvalget: Maria O. M. Jensen, tlf. +45 4087 3056. 
***
Køb af drikkevarer ved klubbens Asia House arrangementer: Vand 15 kr. - Øl 20 kr. - Rød-/hvidvin pr. glas 25 kr. 
eller 125 kr. pr. flaske. Kontant afregning eller mobile pay 4087 3056. 

Sådan lød de gennemgående kommentarer fra de 40 klubmedlemmer 
ved besøget i det nye, underjordiske Frihedsmuseet, 8. september. På 
billedet her er Asta og Flemming Kolkjær Sørensen klar til at gå under 
jorden for at fornemme den mindeværdige stemning og relation til den 
historiske ramme for alle de mindelser, det giver. Der er ikke på museet 
særlige vinkler, som knytter sig til ØK eller for den sags skyld 
krigssejlerne, men Jens Dahl viste på sin vest med ØK/EAC logo, som 
det fremgår af det andet foto, at et ØK-hold var på besøg. Dagen bød 
også på en herlig sensommer, og mange benyttede lejligheden til en tur 
langs havnen inden eller efter frokosten på restaurant Kastellet.

ØK Klubben var også i Dyrehaven, 26. august. 
D e n n e  g a n g  b e s ø g t e  v i  i m p o n e r e n d e 
Eremitageslottet i skovtursvogne fra Klampenborg 
og videre til frokost hos Peter Liep. Dagens gode 
arrangører fra aktivitetsudvalget var Kerstin 
Jacobsen og Niels P. Veje, desværre på årets 
første efterårsdag efter den fine lange sen-
sommer. Så det lunede med ”en lille én” inden 
afgang, som det fremgår her på billedet af Annie • JAZZ, torsdag 10. februar 2022 kl. 17 i Asia House 

med Chr. Eugén Olsen og hans Up Town Band. Også 
dette oprindelige arrangement blev udsat og allerede 
tilmeldte bliver kontaktet af Maria. Der bliver åbnet for 
yderligere tilmeldinger. Arrangement-ansvarlig Erik 
Ljunggren.

• ØK Klubbens generalforsamling, 28. april 2022, 
kl. 17 i Asia House.

• ØK Klubbens 75 års fødselsdagsfest, 5. august 
2022, Langelinie Pavillonen. Arrangement-
ansvarlig: Andy Vels Jensen samt hele bestyrelsen.

• Mere er i kog: Vi kan allerede nu oplyse, at aktivitetsudvalget arbejder på besøg i Asia House af journalist og især 
her som Kina-kender, Fleming Ytzen, Politiken (arbejdsdato 14. marts). Samt gentagelse af besøg i Cirkusrevyen 
2022/Postgården primo juni. Senere på sommeren opera-bådfart i Frederiksberg Have samt besøg i Asia House af 
kollega Bjørn Olesen og hans Fanny om deres hobby som internationalt, anerkendte fuglefotografer. Mere om det 
hele i ØK Bladet, december. 

Julebanko - herlig stemning - mange præmier 
Torsdag, 2. december kl. 17, Asia House. Vores navnkundige bankomester, Jens Høding, danner igen bankopar 
med Maria O.M. Jensen. Begge lover sædvanlig myndig og retfærdig vej igennem bankopladerne. Der er som 
sædvanlig mange gode præmier. Vi starter kl. 17:00, med sandwich og et glas vin, en vand eller øl, og her kan man i ro 
og mag, vælge/købe favorit spilleplader. Og som vanlig i pausen serveres gløgg og æbleskiver. Banko starter kl. 
18:00. På dagen sælger vi bankoplader til kr. 40,- pr. styk eller kr. 100,- tre plader osv. for de første gennemgående 
spil. Og igen kr. 40 pr. plade eller kr. 100 for 3 plader til det afsluttende spil om hovedpræmien. For nemheds skyld, 
køb/betaling af pladerne for begge spillerunder finder sted fra start. Pladerne kan evt. byttes i pausen, hvis man søger 
mere held i det.  Tag gerne lige kontanter med i forhold til din plan for antal plader eller brug MobilePay 629726.Vi får 
som sædvanligt fuldt hus denne aften i Asia House, så vi råder til hurtig tilmelding. Af sikkerhedsmæssige grunde 
sætter vi et loft til deltagerantallet i år til max 90 deltagere - derefter venteliste. Sidste frist for tilmelding er under alle 
omstændigheder, mandag, 22. november 2021. Vi beder ved tilmelding om gebyr på kr. 125 pr. 
medlem/ledsager for service mm. Og kr. 150,- for evt. øvrige gæster; såfremt der er plads, og medlemmer har første 
prioritering. Tilmelding- og betaling via ØK-klubben hjemmeside.

Aktivitetsansvarlig: Maria O. M. Jensen (morasutti@hotmail.com) og hele aktivitetsudvalget. 

Honorarbissernes 60. julefrokost
Torsdag 18. november 2021 kl. 17 – 22 afvikles 
honorarbissernes navnkundige herre-julefrokost for 
første gang i Asia House under ØK Klubbens regi. 
Deltagelsen var tidligere baseret på personlig invitation, 
men nu foregår tilmelding og betaling, 500 kr. pr person, 
for alle via ØK Klubbens hjemmeside. Sidste frist for 
tilmelding, fredag 12. november. Maden leveres fra det 
velrenommerede og 120-årige smørrebrødsfirma, TH 
Sørensen. Jens Mortensen, som er en af julefrokost-
klubbens ældste deltagere, har indvilget i at servere 
muntre anekdoter fra tidligere sammenkomster.

Aktivitetsudvalgets Maria og Kerstin vil sammen med Asia 
House’s Salma hjælpe til og gøre deres, for, at aftenen 
forløber i skønneste orden. Det bliver en munter og god 
aften, hvor honorarbissernes ”vemodige, vovede” sange 
også er på programmet med Henrik Rasmussen som 
forsanger. I løbet af aftenen afholdes det populære lotteri 
med flotte gevinster - henvend dig gerne til tovholderne, 
hvis du ønsker at sponsorere en gave til lotteriet. 
Tovholdere er Niels Peder Veje (nielsveje@stofanet.dk), 
Mogens Dan Pedersen (m.d.pedersen@privat.dk) eller 
Gorm Kjærbøll (gorm.kjaerboll@gmail.com).

Kryds af i din 2022-kalender: 

ELJ

Petersen, t.v. og Grethe Chang. Kerstin bød på dram til alle som en hilsen fra sin afdøde mand 
Tors barskab. Vi havde også her den glæde at se Ole J. Mohrsen efter en hård sygdomspause. 
På billedet er Ole i dialog med Torben Nielsen fra aktivitetsudvalget.      

”Det er meget bevægende at gå under jorden i det nye Frihedsmuseum…” 

ELJ

ELJ

Foto: Erik Ljunggren
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Så er der igen gang i ØK Klubbens arrangementer

Vi gik under jorden i Frihedsmuseet

Dram-hilsen fra Tor i Dyrehaven

Kommende arangementer i ØK Klubben

September 2021 September 2021
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fremgår af forsiden. Det andet foto her viser så, at 
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Klubbens arrangementer via den nye hjemmeside, www.eacclub.dk. Vælg her medlemsside (her bliver du bedt om adgangskode, 
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1976-2021; “What a Life!”

Andy Vels Jensen 

De glade 76´ere fra venstre, første række: Hasse Resenbro, Per Engers, Tim Wolf Jacobsen, Christian Schou, Henrik Strøm, Kenneth 
Luciani. Anden række fra venstre: Jakob Knudsen, Jens Bager, Steffen Andersen, Søren Bank Rasmussen, Carsten Rud Jacobsen. Tredje 
række fra venstre: Christian Christensen, Henrik Alsing, Knud Birk Hansen, Kenn Ursbak, Peter Sørensen, Andy Vels Jensen, Peter 
Lindholm Clausen, Torben Wetche. Bagerste række fra venstre: Kenneth Saust, Lars Boe, Engelbert Mertens, Claus Meulengracht.

Jeg vil gerne i denne omgang sende fantastiske årgangs 
oplevelser videre, måske også til inspiration for alle 
øvrige årgange. Min ØK elevårgang 76 mødtes nemlig 
igen for at fejre ansættelsen i kompagniet, ØK ånden og 
“opdragelsen”, livet, samt vigtigst af alt, det fantastiske 
sammenhold os imellem. Traditionelt holder 76´erne 
årligt sommerfest samt julefrokost, men hvert halvrundt 
år bliver sommer-arrangementet udvidet til en fest med 
overnatning. På trods af COVID-19 rejse restriktionerne 
lykkedes det at samle 23 mand i Skjalm Hvide Hotel i 
Slangerup, 6-7. august.

Dagen startede 11:45 med hejsning af det store ØK 
splitflag og sange, fremført af ØK Koret fra 1976 - et kor, 
der nok ikke lige foreløbigt drager på tourné. 
Skønsangen blev fulgt af en sportmans lunch og 
forfriskninger; inklusiv ØK Linje Akvavit. Eftermiddagen 
stod på diverse sportsevents – golf, balut og 
mountainbike. Dagens vindere var i golf, Peter Lindholm 
Clausen, balut Lars Boe og mig selv, mens veteranerne 
på bike, Carsten Rud Jakobsen og Henrik Strøm, kom 
samtidig først ud af skoven og ind over stregen.

Under slottets 5-retters gourmet middag, blev der holdt 
mange taler efter Chief Whip, Christian Schous 
velkomst. Vi fik et brag af en festtale af Steffen Andersen, 
uddelt pokaler og præmier, udbragt behørig, ærefuld 
skål til vore afdøde kollegaer, udvekslet mangfoldige og 
utallige røverhistorier og minder om “de gode gamle ØK 
dage”. Livsbekræftende - ikke et øje var tørt. Baggrunds-
musikken - 70´er/80´er playliste - var nærmest 

overflødig, da samtalen kørte 
non-stop.. Vi nøjedes med at 
tænke på de piger, vi dengang 
dansede med til dén musik!

Jakob Knudsen havde vi ikke 
set i mere end 40 år, da han 
deltog i et 76'er arrangement 
for første gang. Barometeret for 
gensynsglæde var helt i top!

Det er altid svært at lukke og slukke for en fantastisk fest. 
Men så dukkede den traditionelle “skrub nu hjem i seng” 
hotdog og Cocio pludselig op klokken 1:30; og dermed 
vidste de fleste, at det var sengetid. Morgenen derpå bød 
på diverse håndværker smerter, men heldigvis, udover 
hæse stemmer, var det lattermusklerne, der gjorde mest 
ondt.  Over morgenmaden kunne man så glæde sig 
over, at snakken kørte fuldt videre, og eleverne fra 1976 
glæder sig allerede nu til gensynet; 76´er 2021 
julefrokosten Under Uret. Og ikke mindst den store 50 
års fest i 2026; hvor hotdogs og Cocio nok skal serveres 
lidt tidligere!

Pas fortsat alle godt på jer selv! 
Hilsen Andy

Også 80´er-holdet gjorde det igen: Kort før ØK Bladets 
deadline erfarede vi, at også 80´er-holdet har været 
samlet igen. Se mere om det på klubbens hjemmeside, 
www.eacclub.dk


